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Zápis z jednání 
Výboru pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva 

Kraje Vysočina č. 1/2022  
konaného dne 19. 1. 2022 - videokonferenčně 

 
Přítomni: 

1. Martin Hyský (předseda) 6. Ladislav Stalmach 

2. Karel Borek 7. Jan Brožek 

3. Ludmila Řezníčková 8. Jiří Antonů 

4. Monika Oborná 9. Martin Mrkos 

5. Jiří Pykal (místopředseda)  

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Petr Ryška 4. Josef Číž 

2. František Mládek 5. Iveta Fryšová (tajemnice) 

3. Josef Homolka  

 
Hosté: 

1. Hana Hajnová (náměstkyně hejtmana) 

2. Pavel Hájek (radní kraje) 

3. Roman Bence (OS KOVO) 

4. Petr Holý (KrÚ, odbor regionálního rozvoje) 

5. Petr Tlustoš (KrÚ, odbor regionálního rozvoje) 

6. Jaroslav Mikyna (KrÚ, odbor životního prostředí a zemědělství) 

7. Radek Zvolánek (KrÚ, odbor životního prostředí a zemědělství) 

8. Eva Horná (KrÚ, odbor životního prostředí a zemědělství) 
 
Program: 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu; 

2. Veřejná doprava: 

- stabilizace jízdních řádů oblasti východního Třebíčska; 

- rizika zajišťování veřejné služby s ohledem na vývoj epidemické situace; 

3. Grantový program Fondu Vysočiny „Stavby ve vodním hospodářství 2022“; 

4. Propoje vodárenských soustav; 

5. Diskuze, různé; 

6. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu 
Martin Hyský, předseda Výboru pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 
Zastupitelstva Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Sdělil, že z důvodu 
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epidemiologické situace bylo jednání svoláno videokonferenčně. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že je výbor usnášeníschopný.  
Přednesl návrh programu jednání, který byl 8 hlasy schválen. K zápisu č. 7/2021 nebyly 
vzneseny žádné připomínky a byl 8 hlasy schválen.  
 
 
2. Veřejná doprava 
Martin Hyský sdělil, že 12. 12. 2021 došlo k větším změnám jízdních řádů v oblasti východního 
Třebíčska. Jízdní řády byly překlopeny do podoby VDV. S připomínkami se pracuje, v rámci 
možností jsou akceptovány. Jde o snahu vyjít cestujícím a obcím vstříc. Je sledována 
problematika přeplňování jednotlivých linek.  
Rizika zajišťování veřejné služby s ohledem na vývoj epidemické situace - informace 
o případném výpadku spoje bude zveřejněna na webových a facebookových stránkách Kraje 
Vysočina a budou informovány dotčené obce. Na základě smlouvy je v případě výpadku spoje 
generována dopravci smluvní pokuta, není možné definovat jako vyšší moc. 
 
Členové výboru vzali předložené informace na vědomí. 
 
 
3. Grantový program Fondu Vysočiny „Stavby ve vodním hospodářství 2022“ 
Členové výboru obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
 
Jaroslav Mikyna uvedl, že cílem navrhovaného programu je podpořit obce, svazky obcí nebo 
vybrané právnické osoby za účelem podpory staveb vodních děl v oblasti vodního hospodářství 
ve 3 podprogramech - podprogram A Zásobování pitnou vodou, podprogram B Odvádění 
a čištění odpadních vod a podprogram C Ochrana před povodněmi a suchem. Maximální výše 
dotace na jeden projekt je stanovena 3 mil. Kč v podprogramu A, 5 mil. Kč v podprogramu B 
a 1 mil. Kč v podprogramu C. Program je obdobný jako program vyhlášený v roce 2021, pouze 
došlo ke změně v podprogramu B, kdy budou podporovány i soustavy domovních čistíren 
odpadních vod, pokud jsou podpořeny z jiných dotačních titulů, a ke změně v podprogramu C, 
kdy budou podporovány částečně i opravy. Jedná se o soutěžní program, kdy výběr projektů 
bude proveden řídícím výborem.  
Program bude vyhlášen na jednání zastupitelstva kraje dne 8. 2. 2022 s celkovou alokací 
76 mil. Kč.  
 
Pavel Hájek doplnil, že o program je každoročně velký zájem, požadavky převyšují alokaci, 
z toho důvodu jsou prioritně podporovány projekty, které jsou kofinancovány ve spolupráci se 
státem.  
 
Usnesení 001/01/2022/VSP 
Výbor pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva Kraje 
Vysočina 
doporučuje 

- zastupitelstvu kraje vyhlásit Program „Stavby ve vodním hospodářství 2022“ dle 
materiálu VSP-01-2022-03, př. 1; 

- zastupitelstvu kraje vyslovit souhlas s uzavřením pracovněprávního vztahu mezi krajem 
a členy zastupitelstva, kteří jsou členy řídícího výboru. 

Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
4. Propoje vodárenských soustav 
Členové výboru obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
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Jaroslav Mikyna informoval, že dne 6. 9. 2021 uzavřel Kraj Vysočina a Jihomoravský kraj 
Memorandum o společném zájmu a postupu ve věci propojování vodárenských soustav 
a spolupráci při přípravě opatření ke zvýšení zabezpečenosti dodávky pitné vody na území 
Jihomoravského kraje a Kraje Vysočina. Za účelem naplňování tohoto memoranda je nezbytné 
provést analýzu stávajícího stavu a navrhnout možná řešení, k čemuž bude zpracována „Studie 
proveditelnosti - Propojování vodárenských soustav Jihomoravského kraje a Kraje Vysočina“. 
Toto je vhodné řešit nákupem expertních služeb. Z důvodu zajištění celistvosti a jednotného 
přístupu k území Kraje Vysočina a Jihomoravského kraje, se jeví jako nejefektivnější zadat 
veřejnou zakázku na tyto externí služby. Podle aktuálních odhadů jsou předpokládané náklady 
na zpracování studie proveditelnosti pro oba kraje 8 mil. Kč, z toho tedy 4 mil. Kč pro Kraj 
Vysočina. Studie bude řešit 11 prioritních akcí v Kraji Vysočina a 14 prioritních akcí 
v Jihomoravském kraji.  
 
K jednání se připojil člen výboru Martin Mrkos. 
 
Jiří Pykal vznesl dotaz, zda materiál poskytne také analýzu současného stavu a seznam obcí 
v Kraji Vysočina, které nejsou napojeny na vodovodní síť.  
Jaroslav Mikyna sdělil, že se jedná o studii, která se zbývá nadregionálními vodárenskými 
systémy, neřeší malé obce, které mají svůj vlastní lokální zdroj vody. Koncepci rozvoje 
vodohospodářské infrastruktury pro všechny obce řeší Plán rozvoje vodovodů a kanalizací Kraje 
Vysočina (PRVKUK). 
 
Usnesení 002/01/2022/VSP 
Výbor pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva Kraje 
Vysočina 
doporučuje 

- zastupitelstvu kraje rozhodnout uzavřít smlouvu o společném postupu dle materiálu 
VSP-01-2022-04, př. 1; 

- zastupitelstvu kraje schválit rozpočtové opatření spočívající ve zvýšení kapitoly 
Zemědělství, § 2399 – Ostatní záležitosti vodního hospodářství o částku 4 000 tis. Kč při 
současném snížení kapitoly Rezerva a rozvoj kraje, § 6409 - Ostatní činnosti jinde 
nezařazené, položky Nespecifikovaná rezerva o částku 4 000 tis. Kč určenou na realizaci 
„Studie proveditelnosti – Propojování vodárenských soustav Jihomoravského kraje a 
Kraje Vysočina“. 

Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Diskuze, různé 
Petr Holý připomněl dvě aktivity, které aktuálně probíhají. Sběr nominací do ankety 
zastupitelstva kraje Skutek roku 2021 – nominace je možné posílat do konce ledna. Lze 
nominovat fyzické či právnické osoby, které přispěly k rozvoji kraje v roce 2021. Nominační 
formulář je přístupný přes www.kr-vysocina.cz. Čistá Vysočina – zapojení občanů kraje do sběru 
odpadků na veřejných prostranstvích a kolem silnic v dubnu letošního roku. Registrace je možná 
do konce února prostřednictvím stránky https://cista-vysocina-vysocina.hub.arcgis.com/.  
 
Na základě dotazu Jiřího Pykala podal Martin Hyský aktuální informace k projektu 
vysokorychlostní tratě. Rozhodnutí a schválení příslušné varianty Centrální komisí ministerstva 
dopravy by mělo proběhnout v měsíci lednu. Následně Správa železnic předloží spolu s doklady 
žádost o aktualizaci Zásad územního rozvoje Kraje Vysočina.  
 
Následně Pavel Hájek pohovořil o aktuálním vývoji kůrovcové kalamity.  
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Ladislav Stalmach informoval, že Nadace Partnerství pořádá anketu Evropský strom roku, 1. 2. 
2022 bude spuštěno hlasování. Jedním z nominovaných stromů je i Lukasova zpívající lípa.  
 
Na základě dotazu Jiřího Antonů pohovořil Martin Hyský o podmínkách pro komerční dopravce 
v rámci udělování licencí pro poskytování služeb. Písemné stanovisko k této problematice bude 
členům výboru rozesláno společně se zápisem.  
 
Termín příštího zasedání výboru byl stanoven na středu 23. 2. 2022 od 15:00 hodin. 
 
 
6. Závěr 
Martin Hyský poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
Ing. Bc. Martin Hyský 
předseda Výboru pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva 
Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 20. 1. 2022. 


